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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgy ű lés elnöke részére

	

Irásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 . évi
XXXVJ. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014 . (11. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani
Seszták Miklós Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot vezető Miniszter Úrhoz

Mikor kezdi meg a tápéi komp újraindítását, üzemeltetését az állam?- címmel .

Tisztelt Miniszter [1r !

Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata 1993 . óta biztosította külső üzemeltetővel kötött
szerződéssel a 4412-es számú, Maroslclét SzcgeddeI összekötő állami közúton található tápéi
révátkelő m űködését, és 2000 . óta állt szerződéses kapcsolatban a legutóbbi üzemeltet ő Sadarkomp
Kft-vel. Egészen 2010-ig a révátkel ő zavartalanul működött. 2010 után azonban az üzcmcltct őncl
Iikviditási gondok léptek fel, amelyek miatt problémássá vált a kapcsolat az önkormányzat ós a
Sadarkomp Kft . ügyvezetése között.
Szeged önkormányzata Iehetőségeinek határán belül igyekezett megoldást találni az üzemeltet ő
finanszírozási gondjaira. Az önkormányzat által biztosított üzemeltetési díj a cég saját bevételeive l
és az igénybe vett állami támogatásokkal kiegészülve még 2013-ban is elegendő forrást biztosított
volna a révátkelő közvetlen működési költségeinek fedezésére, de a Sadarkomp Kft ügyvezetéséne k
ez már nem volt elég.

2013. július 3 . napján a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium pályázati kiírást tett közzé „ a
közforgalmú, közútpótló folyami révek, kompok és az azokhoz szükséges parti létesítmények ,
kiszolgáló utak fenntartási, felújítási, valamint új eszköz beszerzési támogatása 2013 . évi
igénybevételének részletes szabályairól " szóló 37/2013 . (VII . 3 .) NFM rendeletben. A támogatást a
helyi önkormányzatok igényelhették . Szeged Megyei Jogú Város Közgyűlése a 418/2013 . (1X.27 . )
Kgy. sz. határozatában jóváhagyólag tudomásul vette, hogy a tápéi komp m űködtetésére és
fejlesztésére pályázat került benyújtásra . A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium KTF/639-0/2013 -
NFM SZERI iktató számú levelében arról tájékoztatta Szeged Megyei Jogú Város polgármesterét ,
hogy a benyújtott pályázat elbírálásra került . A Miniszter Asszony döntése alapján Szeged Megyei
Jogú Város Önkormányzata 4.683.920 — Ft támogatásban részesül, melyből 3 .400.000 Ft-ot
működési támogatásra, 140 .000 - Ft-ot műszaki felügyeletre, 211 .310 — Ft -ot mcntőgyűrü,
mentőmellény beszerzésére, 932 .610 Ft-ot pedig távirányítóval működtetett sorompó létesítésére és
térfigyclő kamera rendszer kiépítésére kellett volna fordítani .

A forrást az önkormányzat „Együttműködési megállapodás” keretében adta volna át a Sadarkomp
Kft-nek . Erre azonban már nem került sor, mivel a cég ügyvezet ője váratlanul írásban bejelentette a
szolgáltatás ellehetetlenülését .
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Éppen ezért az önkormányzat 2013 . évben két alkalommal közbeszerzési pályázatot írt ki a
révátkelő üzemeltetésére vonatkozó közfeladat ellátására . Ezek a kiírások mindkét alkalommal
eredménytelenül zárullak_ Szeged MJV Önkormányzata igy 2013 . december végéig felhasznált a
mindazon rendelkezésére állá eszközöket és lehetőségeket, amelyekkel a tápéi komp működését
2014. évtől kezdődően is biztosítani tudta volna .

Mivel a révátkel ő üzemeltetése egyébként állami feladat, Dr_ Botka László polgármester az elmúl t
években már több alkalommal kezdeményezte a komp állami kezelésbe vételét a minisrlériumnáI ,
de eddig elutasító választ kapott . A megoldás pedig csak az lehet, ha az állam segítségéve], illetv e
közreműködésével elérjük a révátkel ő újbóli indítását, az ingatlanok és eszközök állami tulajdonb a
vételét - esetleg kisajátítását—, mely átmenetileg biztosíthatná az üzemeltetés elemi feltételeit .

Információim szerint 2014 . április 10-rc egyeztet ő tárgyalás volt az ügyben a minisztériumban az
álláspontok és az esetleges megoldás feltételeinek tisztázására. Ezen a megbeszélésen a
minisztérium, illetékesei felhívták a figyelmet, hogy az állam csak kivételes, rendkívüli esetekbe n
vállalja át a működtetést az önkormányzatoktól . Véleményem szerint ez a helyzet mostanra el őállt.
Ugyanis :
- Azzal, hogy a 4412-es számú állami fenntartású közúton a tápéi révátkclö leállásával tartósan
megszakadt a közvetlen közúti kapcsolat Maroslele és Szeged között, rendkívüli helyzet állt el ő . Ez
a rendkívüli helyzet súlyos károkat okoz a Tisza — Maros közben él ő lakosság jelentős részének ,
illetve az itt található mez őgazdasági földek tulajdonosainak. Több mint 300 tápéi családot érint

rendkívül hátrányosan a komp leállása, a többség egyébként is nehéz szociális helyzetben lév ő
réti lakosság, akik csak jelentősen megnövekedett anyagi terhek árán juttathatják el gyermekei t
szegedi iskolába, közlekedhetnek Szegedre dolgozni, hivatalos ügyeiket intézni vagy orvoshoz ,
kórházba .
- A rendkívüli helyzet nem Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzatának felróható okból
következett be. Az önkormányzat a saját hatáskörében a rendelkezésére álló jogi, gazdasági é s
intézkedési lehet őségeket felhasználta, a révátkelő leállása ennek ellenére kisvetkezett be .

Ismereteim szerint jelenleg az állani rendelkezik azokkal a jogi, gazdasági és intézkedés i
eszközökkel, amelyekkel a helyzet gyorsan orvosolható lenne . Az állami beavatkozás várható
költségei össze sem vethet ők nagyságrendileg azzal a kárral, amelyet a közúti kapcsola t
megszakadása okoz az érintett lakosságnak _

Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata 2014 . júniusi közgyűlésén határozatban fogadta e1 ,
hogy kész közreműködni a révátkelő működtetésében és fenntartásában, amennyiben a m űködtetést
jelenleg gátló akadályok elhárultak, mert ezt indokolttá teszik a felmálló társadalmi igények é s
szükségletek .

Mindezek ismeretében kérdezem Miniszter Urat :
1. Mivel a révátkel ő üzemeltetése kivételes és rendkívüli helyzetben állami feladat - am i
véleményem szerint mostanra bekövetkezett - kérdezem, hogy mikor történik meg a komp azonnal i
újraindítása?
2. Milyen megnyugtató választ tud adni arra a kérdésre az érintettek számára, hogy hosszú távo n
hogyan kívánja rendezni a révátkel ő tartós működtetését?

Várom megnyugtató válaszát !

Budapest, 2014 . július 10 .

országgyűlési képviselő
(MSZP)
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